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مدیرعامل فولاد خوزستان:
بررسی و تحقیقات فنی برای اکتشاف و بهره برداری از 

معدن دولومیت از اولویت های فولاد خوزستان است
اصفهان_محســن راعی : مدیرعامل فولاد 
خوزستان در آیین کلنگ زنی معدن دولومیت 
این شــرکت در شهرستان باغملک ضمن 
اعلام این مطلب، گفت: تولید فولاد خوزستان 
به واسطه ی سرمایه گذاری های متعدد انجام 
شده، در ســال ۱۴۰۴ به شش میلیون تُن 

می رسد.
امین ابراهیمی مدیرعامل فولاد خوزســتان در آیین 

کلنگ زنی معدن دولومیت این شرکت در شهرستان باغملک ضمن اعلام این مطلب، افزود: 
تولید فولاد خوزستان به واسطه ی سرمایه گذاری های متعدد انجام شده، در سال ۱۴۰۴ به شش 
میلیون تُن می رسد. این میزان در سال ۱۴۱۰ به سیزده میلیون و ششصد هزار تُن خواهد رسید.

ابراهیمی با اشاره به آغاز تحقیقات فنی و مهندسی در خصوص معدن دولومیت شهرستان 
باغملک، اظهار داشــت: به دنبال تکمیل زنجیره ارزش فولاد )از معدن تا نورد( و با استفاده از 
ظرفیت های درون اســتانی و همچنین در صورت نتایج مثبت از تحقیقات جهت اکتشاف، در 
نهایت بهره برداری از معدن دولومیت شهرستان باغملک در دستور کار قرار خواهد گرفت. پیش 
از این، دولومیت فولاد خوزستان از خارج استان تهیه می شد. طبق برآورد اولیه، ظرفیت این معدن 
۹۰ میلیون تُن است. بناست تحقیقات فنی و مهندسی آغاز و تا یکسال آینده بررسی و نتایج 

جهت بهره برداری اعلام گردد.
وی اشتغال زایی را از دیگر پیامدهای مثبت اجرایی شدن هر پروژه دانست و افزود: در صورت 
کسب نتایج مثبت از اکتشاف، در کنار بهره برداری از معدن، احداث کارخانه فرآوری و نسوز لازم 

است. اجرایی شدن این پروژه باعث رونق اقتصادی و ایجاد شغل برای جوانان منطقه می شود.
گفتنی است، خانواده های معرز شهدا روستای سرله، نماینده مردم ایذه، باغملک و دهدز در 
مجلس شورای اسلامی، فرماندار باغملک، امام جمعه شهرستان باغملک و فرمانده سپاه ناحیه 

باغملک از مهمانان این برنامه بودند.

طی حکمی از سوی مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل شرکت مادر تخصصی تولید برق حرارتی
داوود سلیمانی به عضویت » شورای سیاستگذاری،آگاهی بخشی 
و روابط عمومی شرکت مادر تخصصی تولید برق حراتی« درآمد

طی حکمی از سوی مدیرکل روابط عمومی و 
امور بین الملل شرکت مادر تخصصی تولید 
برق حرارتی، داوود ســلیمانی مدیر روابط 
عمومی نیــروگاه رامین اهواز به عضویت » 
شورای سیاستگذاری،آگاهی بخشی و روابط 
عمومی شــرکت مادر تخصصی تولید برق 

حراتی« درآمد.
این شــورا بمنظــور تدوین سیاســت ها، راهبردها و 

برنامه های شرکت مادر تخصصی تولید برق حرارتی و شرکتهای زیرمجموعه در حوزه روابط 
عمومی و آگاهی بخشی متناسب با اسناد بالادستی  وزارت نیرو تشکیل شده است.ریاست این 
شورا به عهده مدیر روابط عمومی و امور بین الملل برق حرارتی و اعضای آن متشکل از  ۹ نفر 

از مدیران،کارشناسان و نخبگان عرصه روابط عمومی وزارت نیرو و برق حرارتی می باشند.

 تاخیر در ساعات آغاز کار اداری
 استان سمنان تمدید شد

 جانشین ستاد مدیریت بحران استانداری سمنان از تمدید تاخیر آغاز به کار ادارات 
و دستگاه های اجرایی استان تا پایان هفته جاری خبر داد و گفت: این تصمیم برای 

صرفه جویی در مصرف گاز اخذ شده است.
به گزارش بازار، محمد حمیدی ظهر دوشنبه پس از نشست مدیریت بحران سمنان در جمع خبرنگاران 
به میزبانی استانداری سمنان اعلام کرد: همه ادارات، ارگان ها و سازمانهای دولتی استان سمنان از روز 
سه شنبه ۲۷ دی ماه تا روز پنجشنبه ۲۹ دی ماه ۱۴۰۱ فعالیت خود را با تأخیر و از ساعت ۹ صبح آغاز 
خواهند کرد.وی افزود: به عبارت دیگر به علت برودت هوا و شرایط نامساعد جوی و با هدف صرفه جویی 
در مصرف انرژی و تأمین گاز طبیعی برای مشترکین خانگی، همه ادارات، سازمان ها، ارگان ها، شرکتهای 
دولتی و بانک های استان سمنان از روز سه شنبه ۲۷ دی ماه لغایت پنج شنبه ۲۹ دی ماه ۱۴۰۱ فعالیت 
خود را با تأخیر و از ساعت ۹ صبح آغاز خواهند کرد.معاون عمرانی استاندار و عضو ستاد مدیریت بحران 
سمنان بیان کرد: افزود: فعالیت مراکز آموزشی بجز مدارس دارای تأسیسات سوخت مایع نیز تا پایان هفته 
جاری بصورت غیر حضوری و در بستر شاد و امتحانات نهایی پایه دوازدهم نیز بر اساس برنامه قبلی به 
قوت خود باقی و در تاریخ و ساعت اعلام شده برگزار می شود از سوی دیگر فعالیت تمامی مراکز ستادی 
دانشگاه های استان سمنان همچون سایر سازمانها و ادارات دولتی از ساعت ۹ صبح آغاز و تصمیم گیری 

در خصوص برگزاری امتحانات پایان ترم نیز بر عهده رؤسای دانشگاه های استان است.

 سرمایه گذاری برای راه اندازی
 کشتی های شناور و رو - رو در گیلان

استاندار گیلان خواستار جذب سرمایه گذاران برای راه اندازی کشتی های شناور و 
رو- رو در استان تاکید کرد.

به گزارش بازار به نقل از استانداری گیلان، اسدالله عباسی در بازدید از بندر انزلی تسریع در روند اجرا و 
تکمیل خط ریلی بندرکاسپین را ضروری دانست و گفت: این خط ریلی که مسیر شمال به جنوب را به هم 
متصل می کند، نقش بسزایی در توسعه کشور و تجارت بین الملل دارد.وی با نارضایتی از عملکرد ضعیف 
در بخش خط نهایی راه آهن بندرکاسپین، اظهار کرد: با توجه به اینکه چندین بار متذکر شده ام، امروز 
نیز با وزیر مربوطه مذاکره تلفنی داشتم و خواستار شتاب دهی بیشتر به این پروژه شدم.عباسی با اشاره به 
جذب سرمایه گذاران بخش کشتیرانی در این منطقه، بر راه اندازی کشتی های شناور، رو رو شامل واکن 
بر و کامیون بر و اتصال حلقه های مرتبط تاکید کرد.وی ادامه داد: توجه به سرمایه گذاری در بخش های 
گردشگری همچون هتل سازی، ترانزیت کالا و صادرات کالا بویژه تولیدات بومی، توسعه شهرک های 
صنعتی، الحاق بخش هایی از مناطق مختلف به منطقه آزاد از برنامه های خوب در دست اجرا در این 
منطقه است.وی تصریح کرد: در تلاشیم با رفع موانع در حوزه های مختلف همچون زیست محیطی، خط 

ریلی کاسپین بندرانزلی به درستی توسعه یابد و برای منطقه و مردم این توسعه ملموس باشد.
استاندار گیلان در ادامه با اشاره به حضور آیت الله دکتر رئیسی رئیس محترم جمهوری در بندر کاسپین 
در سفر پر خیز و برکت به استان و دستورات ایشان، گفت: بر اساس مصوبات سفر و برنامه های راهبردی 

دولت مردمی و انقلابی فضای تحولی در منطقه آزاد باید اجرایی و عملیاتی باشد.

اخبار کوتاه 

با حمایت کمیته ملی پارالمپیک: 

»فوتبال هفت نفره« به روزهای اوج بازمی گردد
کرمانشاه - الهه فرهادی: سرمربی تیم ملی فوتبال هفت نفره 
ایران گفت: اگر کمیته ملی پارالمپیک نیم نگاهی به فوتبال هفت 

نفره داشته باشد، این رشته به روزهای اوج خود باز می گردد.
امین اله مانی در حاشیه برگزاری مسابقات فوتبال هفت نفره قهرمانی کشور 
به میزبانی کرمانشاه اظهار کرد: پس از کنار گذاشته شدن فوتبال هفت نفره از 
رقابت های پارالمپیک ۲۰۱6 به دلایل خاص و غیرورزشی، این رشته در ایران 

در سطح کلان و مدیریتی مقداری افت پیدا کرد.
وی ادامه داد: یکی از دلایل مهم افت فوتبال هفت نفره در کشورمان حمایت 
نکردن کمیته ملی پارالمپیک از آن است که باعث شده بار مالی این رشته تنها 

روی دوش فدراسیون باشد.
سرمربی تیم ملی فوتبال هفت نفره تصریح کرد: با این وجود در دنیا و بویژه 
کشورهای اروپایی توجه به فوتبال هفت نفره بسیار بالاست، بگونه ای که در 
مسابقات جهانی آن که چند ماه پیش برگزار شد، از ۱5 کشوری که در مسابقات 

حضور داشتند، ۱۴ کشور با حمایت کمیته پارالمپیک خود حضور پیدا کرده بودند 
و ایران تنها کشوری بود که حمایت کمیته ملی پارالمپیک را نداشت.

 وی با بیان اینکه اگر کمیته ملی پارالمپیک نیم نگاهی به فوتبال هفت نفره 
داشته باشد، این رشته به روزهای اوج خود باز می گردد، گفت: البته ما تلاش 

کرده ایم که شور و شوق این رشته را در همه استانها حفظ کنیم.
اله مانی با تاکید براینکه فوتبال هفت نفره در دنیا در حال گســترش است، 
افزود: ماه گذشته هم که مجمع فدارسیون جهانی فوتبال هفت نفره در شهر 
آمستردام هلند برگزار شد، در این مجمع اعلام شد که به احتمال زیاد این رشته 

به مسابقات پارالمپیک بازگردد.
سرمربی تیم ملی فوتبال هفت نفره کشورمان تصریح کرد: از آنجایی که 
احتمــالا برای پارالمپیک ۲۰۲8 دوباره شــاهد حضور فوتبال هفت نفره در 
پارالمپیک باشیم، برای همین کشورهای اروپایی تلاش زیادی می کنند تا این 
رشته را گسترش دهند.وی با بیان اینکه یکی از موانع مهم پیش روی بازگشت 
فوتبال هفت نفره به مسابقات پارالمپیک نیز برداشته شده، افزود: کمیته بین 
المللی پارالمپیک برای بازگشت این رشته به پارالمپیک مشکلاتی را مطرح 
کرده بود که یکی از آنها نداشتن تیم فوتبال هفت نفره بانوان بود که این مشکل 

نیز در سال میلادی گذشته برطرف شد.

اله  مانی ادامه داد: سال ۲۰۲۲ برای اولین مرتبه در مسابقات جهانی اسپانیا 
مسابقات فوتبال هفت نفره بانوان هم برگزار شد که این نشان می دهد این 
رشته روند رو به رشدی دارد. وی تصریح کرد: البته هنوز بخش بانوان فوتبال 
هفت نفره در ایران شکل نگرفته و نمی خواهیم به آن ورود کنیم، چرا که زمینه 

آن فعلا فراهم نیست و کار دشواری خواهد بود.
سرمربی تیم فوتبال هفت نفره ایران در ادامه به مشکلات مالی فوتبال هفت 
نفره برای اعزام ها هم اشاره کرد و گفت: مهر سال آینده مسابقات آسیایی در 
ملبورن استرالیا برگزار می شود که با توجه به بعد مسافت، بودجه بسیار بالایی 

برای اعزام می خواهیم و نمی دانیم باید از کجا آن را تهیه کنیم.
وی به مسابقات فوتبال هفت نفره قهرمانی کشور که به میزبانی کرمانشاه در 
حال برگزاری اس هم اشاره کرد و گفت: این مسابقات به منزله انتخابی تیم 
ملی خواهد بود تا بازیکنان جوان شناسایی شوند و به اولین مرحله اردوی تیم 

ملی در ابتدای سال آینده دعوت شوند.

محســن حافظی سرپرســت نیروگاه 
رامین اهواز از عــزم جدی این نیروگاه 
در اجرای تعمیرات اساسی و رفع موانع 
تولید واحدهای نیروگاهی بمنظور پایداری 
واحدهــای تولید برق این نیــروگاه در 

تابستان ۱۴۰۲خبر داد.
سرپرســت نیروگاه رامین اظهار داشت : کاهش 
دمای هوا و کاهش مصرف برق در فصول پاییز و 
زمســتان این فرصت را به ما می دهد تا با اجرای 

تعمیرات و رفع مشکلات فنی واحدهای تولیدی بتوانیم سطح آمادگی خودرا 
جهت تولید پایدار انرژی حیاتی برق درفصل تابستان تقویت کنیم .

حافظی اجرای تعمیرات اساســی واحد 3۱5مگاواتی شماره 5 این نیروگاه را 
مهمترین برنامه عملیاتی این مجموعه در نیمه دوم ســال عنوان کرد و اظهار 
داشت : واحد شماره 5 که یکی از 6 واحد تولیدی این نیروگاه می باشد را بمنظور 
رفع مشکلات فنی و تعمیرات اساسی از مدار تولید خارج نمودیم تا بارفع چالشهای 
فنی بتوانیم سطح آمادگی و توان تولیدی این واحد را جهت پشتیبانی از روند تولید 

این نیروگاه تقویت کنیم.
وی مهمترین برنامه عملیاتی در این واحد را در بخشهای توربین و ژنراتور و بویلر 

و تجهیزات جانبی عنوان کرد. 

محسن حافظی بازسازی اســتارت بویلر واحد 
3۰5مگاواتی شــماره یک ، تعمیرات میان دوره 
ای واحد۱و6 ، رفع محدودیتهای فنی و تاسیساتی 
برجهــای خنک کــن و رفع مشــکلات فنی و 
محدودیتهای تولید ســایر بخشهای نیروگاه را از 

دیگر برنامه های عملیاتی این نیروگاه برشمرد.
حافظی اجرای تعمیرات میان دوره ای واحد های 
3 و ۴ را نیز از دیگر برنامه های عملیاتی این نیروگاه 

در ایام پیش رو عنوان نمود.
سرپرست نیروگاه رامین افزود :با برنامه ریزی های صورت گرفته شده قصد 
داریم واحد 3۰5مگاواتی شــماره ۲ را نیز جهت اجرای عملیات تعمیرات نیمه 
سنگین ۴5 روزه جهت رفع مشکلات فنی در بخشهای تپربین،بویلر،تجهیزات 
جانبی بویژه برجهای خنک کن از مدار خارج کنیم تا بتوانیم سطح تولید خود را 
ارتقا دهیم. وی اظهار امیدواری نمود با تکیه به دانش و تجربه کارکنان این نیروگاه 
شاهد تقویت تولید واحدهای نیروگاه باشیم تا بتوانیم تابستانی توام با آسایش برای 

مردم به ارمغان بیاوریم.
لازم بذکر است نیروگاه رامین اهواز با 6 واحد تولیدی بزرگترین نیروگاه بخاری 
کشور است و نقش مهمی در تامین برق استان خوزستان و پشتیبانی از شبکه 

سراسری برق کشور ایفا می کند.

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه گلستان از 
آمادگی کامل این شرکت برای تامین و توزیع سوخت در فصل 

سرما و شرایط اضطرار خبر داد .
سید محمد حسینی ضمن اعلام این خبر بر ضرورت اقدامات پیشگیرانه جهت 
حصول اطمینان از آسیب پذیری حداقلی ناشی از ورود به فصل سرما تاکید کرد.
وی گفت: با برنامه ریزی های انجام شده و ذخیره سازی انواع فرآورده های نفتی، 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در تمامی شرایط آمادگی کامل دارد تا 
پاسخگوی نیاز مصرف کنندگان و مردم شریف استان گلستان باشد. حسینی 
افزود : تدابیر لازم جهت تامین سوخت جایگزین )دوم( به مصرف کنندگانی که از 
گاز طبیعی بعنوان سوخت اصلی خود استفاده می کنند اتخاذ شده و این مصرف 
کنندگان می توانند با مراجعه به واحدهای متولی، نســبت به دریافت و ذخیره 
سازی مناسب سوخت جایگزین اقدام نمایند تا در صورت افت احتمالی فشار گاز 

با مشکلی مواجه نشوند .
این مقام مسئول همچنین باتوجه به اجرای طرح توزیع الکترونیکی نفت سفید 
و گاز مایع از طریق زیر ساخت بانکی از مصرف کنندگان نفت سفید و گاز مایع 
شــامل خانوار، اصناف و صنایع درخواست کرد: با مراجعه به سامانه درخواست 
فرآورده های نفتی به آدرس NEWTEJARATASAN.NIOPDC.IR   در 
قســمت ثبت خانوار، نسبت به تکمیل اطلاعات خواسته شده و معرفی کارت 
بانکی خود اقدام کنند تا نسبت به تخصیص سهمیه آنان اقدام شود.مدیر شرکت 

ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه گلستان یادآور شد: همکاران و کارشناسان 
شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلستان در واحدهای مختلف 
بصورت شبانه روزی بر نحوه فعالیتهای جایگاهها و کیفیت و کمیت فرآورده 
های نفتی عرضه شــده در قالب تیمهای بازرسی، نظارت ویژه و مستمر دارند 

و خواهند داشت
آماده باش تمام اکیپ های شرکت توزیع نیروی برق گلستان 

برای شرایط جوی هفته جاری در استان
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان گفت :تمامی اکیپ های شرکت 
توزیع نیروی برق گلستان با تمام توان، آماده ارائه خدمات به شهروندان در شرایط 
جوی هفته جاری هستند.ســید احمد موســوی گفت: با توجه به هشدار اداره 
هواشناسی استان تمام اکیپ های عملیاتی این شرکت جهت گذر از سرمای پیش 
رو ،به صورت شبانه روزی جهت خدمت رسانی به مردم در آمادگی کامل قرار 
دارند.وی افزود:حفظ آسایش و آرامش مشترکان و اطمینان از پایداری شبکه به 
منظور جلوگیری از بروز کوچکترین وقفه در این روزها برای ما اهمیت دارد چرا که 
مردم ما شایسته ارایه بهترین خدمات هستند.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق 
استان نیز در پایان این بازدید ها ضمن اطلاع از روند آمادگی نیروها در شرایط 
موجود ؛ بر آمادگی کلیه نیروها در آماده سازی شرایط برای گذر از سرمای ۱۴۰۱ 
که از ماههای قبل شروع شده ، تاکید داشت.در حال حاضر تمامی خطوط برق 

استان گلستان پایدار می باشد.

گامهای بلند نیروگاه رامین اهواز در جهت ارتقا سطح تولید 
برق در تابستان 1402

 شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلستان 
برای سوخترسانی در فصل سرما آمادگی کامل دارد

مشکلات نانوایان و افزایش هزینه ها در خراسان جنوبی باعث کاهش 
و سقوط کیفیت نان شده است.

در حالی که تولیدکننده و مصرف کننده نان از وضعیت کنونی راضی نیستند به نظر 
می رسد برنامه ای عملیاتی برای حل مشکلات این حوزه وجود ندارد. چرا که مردم از 
نبود کیفیت ناراضی بوده و نگران افزایش قیمت نان هستند و از آن سوی نانوایان از 
افزایش هزینه ها و قیمت پایین نرخ نان گلایه مند هستند.مدتی است که مردم از کاهش 
کیفیت نان و پرتی فراوان آن گلایه  می کنند به نوعی که گفته می شود حتی نیمی از 
نان بیشتر قابل مصرف نیست. از آن سوی هم نان در نانوایی ها کاهش یافته و دلیل آن 
را فروش آزاد آرد یا فروش نان خشک می دانند. این در حالی است که اکنون به دلیل 
افزایش سرسام آور قیمت ها مردم به سمت غذاهایی که با نان می توان مصرف کرد روی 
آورده اند.در همین راستا با چند نفر از نانوایان بیرجندی گفت وگو کردیم تا شاید ریشه این 

مشکلات و راهکار برای رفع آنها به گوش مسئولان برسد.
فروش نان خشک سود بیشتری دارد

اکبر مرادی، از نانوایان بیرجند و رئیس اسبق اتحادیه نانوایان بیرجند، درباره وضعیت 
و مشکلات این قشر گفت: از سال ۱3۹۹ تا کنون نرخ نان ثابت بوده و سازمان صمت 
اجاره افزایش نرخ را داد ولی ناگهان نانواها زیر مجموعه جهاد کشاورزی شدند و تغییراتی 
انجام شد.وی بیان کرد: اکنون با طرحی که اجرا شده روزانه بر روی مبلغ فروش، ۱5 
درصد ســود به نانوا داده می شــود که به هیچ وجه حتی یک سوم هزینه ها را هم در 
برنمی گیرد.به گفتۀ وی از سال ۹۱ تاکنون فقط 5۰ درصد به قیمت نان افزوده شده ولی 
از آن سوی قیمت دیگر کالاها، از خمیرمایه، نمک، حامل های انرژی، بیمه و اجاره بها 
افزایش سرسام آوری داشته اند.این نانوا با بیان اینکه فروش نان خشک سود بیشتری به 
همراه دارد، اظهار کرد: به دلیل همین مشکلات تخلف هم انجام می شود چرا که فروش 

آرد آزاد یا نان خشک که خوراک دام می شود سود بیشتری برای نانوا دارد.
مرادی پیشنهاد داد: سامانه ناقص است و می توانند به هر فرد سهمیه خرید نان بدهند 
تا کسانی که مازاد از سهمیه خرید می کنند به صورت آزاد مبلغ برای آنها محاسبه شود.

وی خاطر نشان کرد: به دلیل مشکلات موجود بسیاری از نانوایان به دنبال تغییر شغل 
هستند ولی به دلیل مشکلات بیمه و کارگران این کار را انجام نمی دهند.

افزایش هزینه از خمیرمایه تا حامل های انرژی
حسین اظهری زاده، از دیگر نانوایان شهرستان بیرجند هم در این باره به بازار گفت: از 
سال ۹۱ تا ۹8 فقط 35 درصد افزایش نرخ داشتیم و از سال ۹۹ تا کنون ۱5 درصد سود 
به فروش ما داده می شود که بسیار ناچیز است.وی تصریح کرد: این در حالی است قیمت 
خمیرمایــه به عنوان مثال از ۷۰ تا 8۰ هزار تومان به کیلویی 85۰ تا ۹۰۰ هزار تومان 
رسیده و اجاره از 5۰۰ هزار تومان به میانگین ۱۰ میلیون تومان افزایش پیدا کرده است.

به گفتۀ وی افزایش قیمت حامل های انرژی و بیمه و موارد دیگر را نیز باید در نظر 
گرفت چرا که مبلغ فقط آب سال قبل برای من 5۰ هزار تومان بوده و اکنون یک میلیون 
تومان می آید.این نانوا تأکید کرد: با توجه به این هزینه ها نانوا مجبور به پایین آوردن 
کیفیت، کم فروشی و آرد فروشی است و حتی مجبور شده اند که به صورت خانوادگی در 
نانوایی کار کنند.اظهری زاده با اشاره به اینکه در برخی استان ها سود فروش نان کارت 
خوان ها ۲5 درصد است، اظهار کرد: حداقل در خراسان جنوبی هم می توانند این مبلغ را 
اجرایی کنند تا اندکی از مشکلات کاسته شود.وی درخواست کرد: سهمیه آرد نانواها را 
نیز افزایش دهند چرا که میانگین 5 کیسه می دهند که اصلا کافی نیست و به نانوایانی 
که در خیابان اصلی مانند مدرس هستند و اجاره ۲5 میلیون تومانی پرداخت می کنند هم 
حتی فقط ۱5 کیسه می دهند.به گفتۀ وی در بخش خمیرمایه نیز به هر نانوایی پنج کیلو 
داده می شود که کفایت نمی کند و مجبور است مابقی را از بازار آزاد خریداری کند که آن 

هم خمیرمایه با کیفیت پیدا نمی شود.
لزوم آسیب شناسی دلیل تخلف نانوایان

انتظام چاپاری، از نانوایان بیرجندی نیز با بیان اینکه چهار سال است نرخ نان تغییر 
نکرده، عنوان کرد: اما دیگر کالاهایی که وابسته به این حوزه است چندین برابر افزایش 
قیمت داشته و حتی کارگران ماهر نیز از استان رفته اند.وی بیان کرد: علاوه بر افزایش 
قیمت کالاهای مختلف؛ شهرداری، بهداشت و بیمه نیز هر بار راهی برای گرفتن پول 
پیدا می کنند.به گفتۀ وی نانوایی هایی هستند که تخلف می کنند مانند تمام صنوف دیگر 
ولی یک فرد هم نمی آید دلیل تخلف نانواها را آسیب شناسی کند که چرا این کار انجام 
شده است.چاپاری بیان کرد: ما خواستار افزایش قیمت و فشار به مردم نیستیم و دولت 
در این میان نیاز است که سوبسیدهایی به نانوایان پرداخت کند.این نانوا افزود: از جمله 
آنها می توان به افزایش مبلغ سود پرداختی از ۱5 درصد به حداقل 5۰ درصد، تغییر قیمت 
حامل های انرژی، حمایت در بخش اجاره بها، شهرداری و بهداشت و افزایش سهمیه آرد 
یا پرداخت یارانه نان به مردم اشاره کرد.وی با اشاره به اینکه نیاز است نوع بندی نانوایان 
برداشته شود و یکسان سازی داشته باشیم، درخواست کرد: تاکنون حتی یک بار هم 
استانداری دیداری حضوری با نانوایان نگذاشته است تا با مشکلات آنها آشنا و راهکاری 

درست برای رفع این معضلات در نظر بگیرد و ما درخواست این دیدار را داریم.
سهمیه آرد براساس سرشماری سال ۹۵

جواد مختاری، رئیس اتحادیه نانوایان بیرجند هم در این باره به خبرنگار بازار گفت: 
اصلی ترین مشکل نانوایان نرخ نان است که حتی به نسبت استان های همجوار 3۰درصد 
پایین تر است.وی افزود: همچنین کارگران ماهر رفته اند و سهمیه آرد نانوایان نیز پایین 

است و این در حالی است که سهیمه آرد براساس سرشماری سال ۹5 پرداخت می شود 
در صورتی که در این مدت افزایش جمعیت بالایی داشته ایم.به گفتۀ وی نانوایان نوع دو 
از سال ۹8 و نانوایان نوع یک از سال ۹۹ افزایش قیمت نرخ نان نداشته اند ولی چند صد 
درصد افزایش قیمت حامل های انرژی، اجاره بها، بیمه، خمیرمایه و مشکلات دیگر را 
داشته اند.مختاری اظهار کرد: در بیرجند ۲5۰ نانوایی و در استان ۷6۰ نانوایی داریم که در 
بیرجند حدود ۴۰ درصد از نانوایان سنگکی که حدود 3۰ مورد از نانوایان بیرجند می شوند، 

به دلیل افزایش هزینه ها رسته خویش را تغییر داده اند.
سود از فروش کافی نیست

رئیس اتحادیه نانوایان بیرجند در زمینه طرح سود فروش از طریق کارتخوان هم عنوان 
کرد: خراسان جنوبی هنوز در فاز یک این طرح قرار دارد به همین دلیل ۱5 درصد سود 
دریافت می کنند.مختاری ادامه داد: در فاز دوم که در برخی از استان ها اجرایی شده بعد از 
نصب کارتخوان و استفاده اجباری از کارتخوان ها را داریم که در آن صورت افزایش سود 
را خواهیم داشت.وی تأکید کرد: هر چند افزایش سود از طریق کارتخوان فایده ای ندارد 
مگر اینکه به ۱۰۰ درصد برسد، چرا که اکنون نانوایان ما حداقل 6۰ تا ۷۰ درصد آنها 
روزانه فقط یک میلیون تومان فروش دارند و با ۱۰۰ درصد تازه به دو میلیون می رسد.به 
گفتۀ وی با این مبلغ هم حتی در زمینه قیمت ها و هزینه ها مشکل خواهیم داشت ولی 

باعث بهبودی وضعیت خواهد شد.
افزایس سهمیه آرد و خمیرمایه

رئیس اتحادیه نانوایان بیرجند اعلام کرد: راهکار دیگر برای بهبود وضعیت این است 
که سهمیه آرد و خمیرمایه را افزایش دهند.مرادی اضافه کرد: در استان های همجوار 
مانند سیستان و بلوچستان و خراسان رضوی کمترین نانوایی ۱۴ کیسه سهمیه دارد ولی 
خراسان جنوبی با مشکل کمبود سهمیه مواجه است.وی بیان کرد: در حوزه های دیگر 
مانند حامل های انرژی، بیمه، اجاره بها نیز دولت می تواند کمک کند و یک یارانه ای در 
نظر بگیرند.به گفتۀ وی حتی یارانه عادی خانوار را هم از بسیاری نانوایان لغو کرده اند چرا 
که گفته اند شما بیمه شده دارید و هیچ مسئولی برای این قشر کاری انجام نداده است و 
برخی مجبور به تخلف و کاهش کیفیت شده اند و اگر این مشکلات ادامه دار باشد شاهد 

سقوط بیشتر کیفیت هم خواهیم بود.
مشکلی در تامین آرد استان نداریم

استاندار خراسان جنوبی گفت: برای تامین آرد در هیچ کدام از شهرستان ها مشکلی 
نداریم و ســهمیه اختصاص یافته به استان در حد مطلوب است.جواد قناعت ۱۷ دی 
ماه در نشست کارگروه ساماندهی گندم، آرد و نان افزود : تخصیص سهمیه اضافه به 

شهرستان ها باید قانون مند باشد که دچار انحراف نشود زیرا آرد اختصاصی بیت المال است 
و باید از آن مراقبت کرد.وی گفت: پیگیری مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان برای 
تخصیص سهمیه قابل توجه به استان جای تقدیر کرد و درخواست های فرمانداران برای 
تخصیص خارج از سهیمه به ۲ یا سه برابر تامین شده اما باید به صورت هدفمند این 
افزایش سهمیه تخصیص یابد.استاندار خراسان جنوبی با تاکید بر لزوم تقویت بازرسی ها 
افزود: منطبق نبودن آمار جمعیت شهرستان ها بین مراکز بهداشت و مرکز آمار هم جای 
سوال دارد در هر صورت ملاک مرکز آمار است.وی یادآور شد: کنترل بر توزیع سهمیه 
آرد از اهمیت زیادی برخوردار است زیرا وجود هرگونه انحراف اجرای طرح ساماندهی آرد 
را زیر سوال می برد.قناعت با اشاره به اینکه برای همه شهرستان ها ۲ نسخه در نظر گرفته 
شده است گفت: یک نسخه برای همه شهرستان ها واحد بوده اما نسخه دوم اختصاصی 
است لذا ملاحظات هر شهرستان در تخصیص سهمیه اضافی آرد لحاظ می شود.وی 
تاکید کرد: نیازهای هر شهرستان با محوریت معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
بعد از رصد میدانی مشخص و پیگیری خواهد شد.نماینده عالی دولت در خراسان جنوبی 
بر اخذ مجوز استفاده فرمانداران از اطلاعات سامانه نانی نو تاکید کرد و گفت: سیاست 
دولت حمایت از نانوایی هاست و باید فرمانداران نسبت به سامانه نانی نو اشراف کامل 

داشته باشند.
لزوم افزایش کیفیت نان سنگک

وی بر لزوم افزایش کیفیت نان ســنگک در استان تاکید کرد و افزود: تعطیلی های 
غیرمجاز از گلایه های شــهروندان است که باید فرمانداران، ادارات کل صمت، جهاد 

کشاورزی و تعزیرات به خوبی نسبت به تخلفات نانوایی ها اشراف داشته باشند.
قناعت ادامه داد: اشرافیت فرمانداران بر سامانه نانی نو اهمیت دارد و از طریق سامانه 
پیامکی می توان اخطارهای لازم را به نانواییان داد.وی گفت: بعد از اخطارها اگر همچنان 
تخلفات ادامه داشته باشد باید با بازرسی های هوشمند، جرایم سنگین اعمال شود زیرا 
منافع و رفاه مردم از اهمیت زیادی برخوردار است.استاندار خراسان جنوبی با اشاره به اینکه 
اقدامات خوبی تاکنون درخصوص اجرای طرح هوشمندسازی یارانه نان در استان صورت 
گرفته گفت: ۷۷۰ دستگاه کارتخوان هوشمند با کمک بانک سپه در نانوایی های استان 
نصب شده که کار ارزشمندی است.وی ادامه داد: طرح نظارت هوشمند بر نانوایی ها به 
نام نانی نو به طور سراسری در کل کشور انجام می شود که خراسان جنوبی نیز زیرساخت 

لازم برای اجرای این طرح را دارد.
پرداخت ماهیانه ۱۲۰ میلیارد یارانه آرد و نان در خراسان جنوبی

قناعت با اشاره به تجهیز مرکز پایش عملکرد نانوایی ها و راه اندازی سامانه پیامکی 
عنوان کرد: دولت در خراسان جنوبی روزانه حدود پنج میلیارد تومان و در ماه ۱۲۰ میلیارد 
تومان یارانه بابت آرد و نان پرداخت می کند لذا در کنار خدمات دهی به مردم باید جلوی 

انحراف و ریخت و پاش را بگیریم.
وی یادآور شد: اگرچه اختصاص سهمیه اضافه برای خراسان جنوبی جای تقدیر دارد 
اما هنر مدیران به خصوص فرمانداران این است که از افزایش این یارانه جلوگیری کنند.

استاندار خراسان جنوبی با بیان اینکه ضعف هایی در بخش آمار وجود دارد گفت: آمار و 
اتصال داده ها با هم اهمیت دارد تا بتوانیم تحلیل خوبی از سامانه های موجود داشته باشیم.

وی بر لزوم رعایت ساعت کار مجاز نانوایان تاکید کرد و گفت: نظم در ساعت پخت 
نانوایی ها باید به صورت جدی رصد شود و براساس دستورالعمل ها باید این موضوع را 
پیگیری کرد.قناعت با اشاره به وجود برخی صف ها در نانوایی ها اظهار داشت: وجود برخی 
صف ها طبیعی و مقطعی است لذا صف های غیرمتعارف باید به صورت میدانی رصد و 
ریشه یابی شود.استاندار خراسان جنوبی با اشاره به آزاد شدن قیمت نهاده های دامی ادامه 
داد: مساله انحراف سهمیه آرد نانوایی ها به طور کامل نظارت شود و نحوه توزیع آرد در 

بخش های شهری و روستایی شهرستان ها به طور دقیق و کارشناسی باشد.
تامین سهمیه برای نانوایی هایی که تمام وقت فعالیت کنند

وی با تاکید بر اینکه اولویت، تامین نیاز مردم است گفت: در شهرستان هایی که کمبود 
نان جدی است اگر نانوایی های منتخب باشند که بتوانند تمام وقت در روز ارایه خدمت 
دهند امکان تامین سهمیه آرد وجود دارد.معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار خراسان 
جنوبی هم در این جلسه گفت: چند روز پیش بازدیدهایی از نقاط مختلف شهر انجام شد 
و بیشتر در قسمت شمال شهر بیرجند شاهد صف در نانوایی ها بودیم.جواد اشرفی افزود: 
در این بازدید مشکل کمبود آرد هم رصد شد و از طریق گفت و گوی چهره به چهره با 
مردم مشکلات را بررسی کردیم.وی با بیان اینکه اصلاح تعطیلی نانوایی ها از فرمانداران 
درخواست شده است گفت: در بازدیدی که داشتیم، صف غیرمتعارف مشاهده نشد و 
علت بیشتر صف ها به خاطر کیفیت نان بود لذا چون بازدهی برخی نانوایی ها پایین است 
شاهد تشکیل صف هستیم.معاون استاندار خراسان جنوبی ادامه داد: در برخی از نقاط 
مهرشهر همچون ۹ دی نیاز به ایجاد نانوایی است چون تقاضا زیاد اما نانوایی کم است 

که با راه اندازی نانوایی سیار می توان مشکل را حل کرد.
و اما...

نان یکی از کالاهایی است که به دلیل قیمت پایین نسبت به دیگر کالاهای اساسی 
مردم را ســمت خرید بیشتر آن و غذاهایی که بیشتر با نان خورده می شود سوق داده 
است اما اگر کیفیت به همین صورت پایین باشد شاهد افزایش پرتی نان خواهیم بود. از 
آن سوی وضعیت نانوایان هم به دلیل افزایش هزینه ها هر روز به سمت سقوط پیش 
می رود و راهکار خود را کم فروشی و کاهش کیفیت می بینند. در این میان مسئولان باید 
راهکارهایی با متخصصان این حوزه بیندیشند تا علاوه بر اینکه این کالا هم از سبد مردم 

حذف نشود، یارانه یا سوبسیدهایی برای نانوایان در نظر بگیرند.

سقوط کیفیت نان با افزایش هزینه ها

اصفهان_محسن راعی: معاون بهره برداری شرکت 
فولاد هرمزگان گفت: بومی سازی و توجه به ساخت 
داخل یکی از مهم ترین رویکردهایی اســت که 
صنایع فولادی کشور در سال های اخیر توانسته اند 
با به کارگیری آن بســیاری از نیازهای خود را به 
تجهیزات و قطعات برطرف کنند و ادامه این رویکرد 
کشور را به سمت صنعتی شدن و خودکفایی سوق 

خواهد داد.
سیداصغر مدنی با اشاره به عملکرد فولاد هرمزگان در زمینه 
بومی سازی، بیان کرد: طی چند سال اخیر در کشور ما موضوع 
بومی سازی مطرح شده است. این موضوع از چند منظر در صنایع 
فولادی اهمیت دارد و باید به بومی سازی به صورت خاص توجه 
شود. صنایع فولادی در کشور ما طی یکی دو دهه گذشته به 
سرعت پیشرفت کرده اند و این صنایع نیاز به قطعات مصرفی 

و یدکی دارند.
وی افزود: کشــور ما در ســال های اخیر با موضوع بیکاری 
مشــکلات زیادی ایجاد کرده اســت و از این رو، بومی سازی 
می تواند یکی از راهکارهای رفع این معضل در کشــور باشد. 
صنایع می توانند با بومی ســازی به چند هدف به خوبی دست 
یابند؛ نخســت آنکه با رونق گرفتن صنایع کوچک و جنبی 
به دلیل توجه به بومی ســازی، بخشی از معضل بیکاری حل 
می شــود. علاوه بر این، هنگامی که یک قطعه یا تجهیز در 
کشور به دست صنعتگران ساخته شود، صنایع سفارش دهنده 
دسترسی بهتر و سریع تری به سازنده خواهند داشت. در همین 
حال تامین قطعه از سازندگان داخلی صرفه جویی ارزی و ریالی 

برای سفارش دهنده به همراه خواهد داشت.
معاون بهره برداری شــرکت فولاد هرمــزگان اذعان کرد: 
بومی سازی علاوه بر مزایا، معایبی را هم به همراه دارد. بنابراین 
اگر بتوانیم در فرآیند بومی سازی به چند نکته توجه کنیم و به 
آنها اولویت دهیم، می توانیم در این زمینه شاهد پیشرفت قابل 
ملاحظه ای باشیم. قیمت تمام شده، کیفیت محصول تولیدی و 
زمان تحویل محصول به سفارش دهنده از جمله نکاتی هستند 
که باید هم سفارش دهنده و هم تولیدکننده به آنها توجه داشته 

باشــند. در صورتی که این سه پارامتر در کنار هم دیده شوند، 
بومی سازی مانند یک قطار که روی ریل سوار می شود، به خوبی 
حرکت خواهد کرد و در نهایت در جهت پیشرفت صنایع کشور 
موثر است. مدنی تصریح کرد: امروزه صنایع کشور نیاز دارند از 
نظر علمی گسترش پیدا کنند. از این رو بومی سازی می تواند به 
صنایع کمک کند تا سطح علمی خود را بالا ببرند. رشد علمی 
صنایع نیز به این صورت اســت که وقتی یک قطعه ساخته 
می شــود، توانایی فنی صنایع نیز بالاتر می رود و کشور ما روز 

به روز به سمت صنعتی شدن پیش خواهد رفت.
وی ادامــه داد: با توجه به وضعیت کشــور از نظر منابع آبی 
به ویژه خشکسالی های اخیر، ممکن است نتوانیم مانند گذشته 
سرمایه گذاری کنیم. اگر بتوان روی صنعت سرمایه گذاری انجام 
داد که یکی از جنبه های صنعتی شدن همین بومی سازی است، 

کشور شاهد پیشرفت خواهد بود. ضمن اینکه می توان از دیگر 
جنبه های بومی سازی مانند کاهش ارزبری، افزایش اشتغال، رشد 

دانش فنی و مهارت نیروهای متخصص بهره برد.
معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان با اشاره به اقدامات 
این شرکت در زمینه بومی سازی، عنوان کرد: در فولاد هرمزگان 
اقدام به ایجاد یک واحد سازمانی با عنوان بومی سازی کرده ایم 

که در این زمینه فعال است. 
در واحد بومی ســازی دو موضوع قطعــات یدکی و قطعات 
مصرفی تعریف شده اســت. ضمن اینکه فولاد هرمزگان با 
دانشگاه های معتبر کشور و همچنین پارک های علمی و فناوری 
در ارتباط است. نکته قابل اهمیت برای فولاد هرمزگان این است 
که برخی نیروها توانستند ابتکاراتی را در زمینه بومی سازی داشته 
باشند و اختراع به ثبت برسانند. البته در این راه از شرکت های 

دانش بنیان به ویژه در پارک های علمی و فناوری و دانشــگاه 
کمک گرفتیم.

مدنی تاکیــد کرد: فــولاد هرمزگان می توانــد از ظرفیت 
شرکت های دانش بنیان استفاده کند اما دانشگاه  ها نیز باید پای 
کار بیایند و بتوانند پروژه هایی که فولاد هرمزگان به آنها محول 
می کند، در صنعت پیاده ســازی کنند. در حال حاضر اقداماتی 
را صورت داده ایم که پیشــرفت های خوبی حاصل شده است. 
با این حال باید بتوانیم فعالیت خود را بیشــتر کنیم. پیشنهاد 
می شود فولاد هرمزگان ارتباط خود را با شرکت های خارجی 
و دانشگاه های معتبر دنیا گسترش دهد و این امر برای پیشرفت 

کشور مثمر ثمر خواهد بود.
وی با اشاره به برخی قطعات بومی سازی شده فولاد هرمزگان، 
گفت: در فولاد هرمزگان با اســتفاده از ظرفیت دانشــگاه و 

دانشــجویان و همچنین پارک های علمی و فناوری کشور، 
پروژه هایی را به آنها واگذار کرده ایم و توانســتیم چند قطعه و 
تجهیز مهم را توسط شرکت های دانش بنیان برای نخستین 
بار در ایران بومی ســازی کنیم. فولاد هرمزگان توانسته است 
قطعات زیادی را بومی ســازی کند که ازجمله آنها می توان به 
کمپرسورهای احیای مستقیم و موتور دیداسینگ اشاره کرد. 
ناگفته نماند که بومی سازی موتور دیداسینگ بسیار مهم بوده و 
برای نخستین بار در کشور انجام شد. حتی در بدو استفاده از آن، 
تردیدهایی در مورد عملکرد مناسب تجهیز یاد شده وجود داشت 

که خوشبختانه این موتور به خوبی کار کرده است.
معــاون بهره برداری فولاد هرمزگان اضافه کرد: از زمانی که 
بحث بومی ســازی آغاز شد، فولاد هرمزگان توانست بیش از 
۹۰ درصد از قطعات مصرفی خود را بومی ســازی کند. به طور 
مثال اکنون اغلب نســوزهای مورد استفاده در صنعت فولاد 
کشور از داخل تامین می شود. یادآور می شود در گذشته برخی 
تولیدکنندگان نسوز در تامین مواد اولیه و در نتیجه تولید محصول 
مشــکل داشتند اما اکنون با توجه به تامین مواد اولیه از منابع 
داخلی، این مشکل برطرف شده و این مهم گام بزرگی در راه 

خودکفایی کشور برای تامین نسوز به شمار می رود.
 لزوم توجه بیشتر به شرکت های دانش بنیان

 در بومی سازی
مدنــی در پایان تصریح کرد: در صورتی که قصد خودکفایی 
داشته باشیم، باید به بومی سازی بیش از گذشته اهمیت دهیم. 
در صورتی بومی سازی می تواند کشور را به خودکفایی برساند که 
قطار آن روی ریل قرار گیرد و هدف آن پیشرفت کشور باشد. 
در این رابطه تامین کنندگان و دست اندرکاران بومی سازی به ویژه 
شــرکت های دانش بنیان باید توجه کنند که علاوه بر ساخت 
قطعه، به ارتقای دانش فنی و علمی نیز اهمیت دهند. خوشبختانه 
بسیاری از شرکت های دانش بنیان رویکرد ارتقای علمی را در 
پیش گرفته اند. علاوه بر این، لازم است ارتباط صنایع فولادی و 
شرکت های دانش بنیان با دانشگاه های معتبر دنیا گسترش یابد 
تا بتوانیم از علم روز دنیا استفاده و همزمان با پیشرفت صنعتی و 

تکنولوژی دیگر کشورها حرکت کنیم.

معاون بهره   برداری شرکت فولاد هرمزگان مطرح کرد:

خودکفایی صنعتی با بومی سازی و توجه به ساخت داخل
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